
Z á p i s n i c a

zo zasadnutia Komisie životného prostredia a verejného poriadku

konaného dňa 18.03.2020

(komisia realizovaná on-line prostredníctvom Zoom meeting)

Prítomní: Mgr. Natália Podhorná, Mgr. Roman Futo, Ing. Ernest Huska, Mgr. Ján Káľavský,
Ing. Gabriela Fulová, Miroslav Dragun, PhDr. Ľudmila Farkašovská, Mgr. Matej Kotian, Ing.
Tatiana Kratochvílová, Ing. arch. Mgr. art. Elena Pätoprstá, Bc. Adam Sárlos

Ospravedlnení: -

Neprítomní: MUDr. Iveta Plšeková

Hostia: Mgr. Ivan Iľko (OZ Zóny bez pesticídov), Adrián Ševeček (poverený vedením
referátu zelene), PaedDr. Bc. Daniela Vašková Kasáková (vedúca oddelenia životného
prostredia, Jana Hrehorová (zástupkyňa starostu), Mgr. Ivan Lučanič (vedúci referátu
mobility)

Trvanie: od 17:30 do 19:13

PROGRAM:

1. Schválenie programu zasadnutia

2. Návrh na poskytnutie dotácií z rozpočtu mestskej časti Bratislava-Petržalka v zmysle

VZN č. 16/2020

3. Riešenie dlhodobého problému pri zabezpečovaní čistoty a poriadku na terasách

bytových domoch s ostatnými odbornými útvarmi Miestneho úradu Bratislava-Petržalka

4. Povolenie výnimky v rámci Zóny bez pesticídov pri odstraňovaní pňov prostredníctvom

injektáže

5. Program Adopcie zelene v Petržalke

6. Rôzne

Komisia životného prostredia a verejného poriadku začala zasadnutie, pani predsedníčka Mgr.

Natália Podhorná privítala členov komisie a prešlo sa k rokovaniu.



BOD 1 - Schválenie programu zasadnutia

V úvode bola podaná informácia, že hosť komisie p. Iľko bude musieť skorej odísť, preto p.

poslanec M. Dragun prišiel s návrhom na úpravu programu, kde prišlo k predradení bodu č. 4.

Predsedníčka komisie dala hlasovať o programe zasadnutia tak, ako bolo uvedené v pozvánke

komisie upravené o poradie vyplývajúce z návrhu p. Draguna.

Hlasovanie:
Prítomných: 9

Za: 9

Proti: 0

Zdržal sa: 0

Do bodu rôzne boli zaradené body:

- Informačný materiál o rozširovanie kapacít materských škôl

- VZN o odstraňovaní prekážok cestnej premávky správcom cesty

PROGRAM:

1. Schválenie programu

2. Povolenie výnimky v rámci Zóny bez pesticídov pri odstraňovaní pňov prostredníctvom

injektáže

3. Návrh na poskytnutie dotácií z rozpočtu mestskej časti Bratislava-Petržalka v zmysle

VZN č. 16/2020

4. Riešenie dlhodobého problému pri zabezpečovaní čistoty a poriadku na terasách

bytových domoch s ostatnými odbornými útvarmi Miestneho úradu Bratislava-Petržalka

5. Program Adopcie zelene v Petržalke

6. Rôzne



BOD 2 – Povolenie výnimky v rámci Zóny bez pesticídov pri odstraňovaní pňov

prostredníctvom injektáže

Úvodné slovo dostal pán Iľko z občianskeho združenia Zóny bez pesticídov, ktorý priblížil

jednotlivé formy odstraňovania pňov v rámci plánovaného výskumu.

17:37 sa pripojil p. Adam Sarlós

Po prezentácii p. Iľka nastal priestor na otázky.

Pani poslankyňa G. Fulová chcela priblížiť čo znamená injektáž. Pán Iľko vysvetlil formu

vstrekovania do koreňového systému.

P. poslanec M. Dragun vyjadril nesúhlas s potrebou rušiť pôvodné uznesenie, navrhuje iba

doplniť to pôvodné o časový rámec z nového návrhu.

P. poslankyňa E. Pätoprstá poukazuje na vnútorný pocit, ale plne berie do úvahy racionálnu

stránku veci. Pán Iľko upozorňuje, že výsledok výskumu environmentálne šetrnejších

postupov pri odstraňovaní pňov vie pomôcť aj ostatným samosprávam. Panovala všeobecná

zhoda.

P. poslankyňa Ľ. Farkašovská navrhuje do uznesenia uviesť obe látky (kyselinu pelargonovú

a kyselinu octovú). P. poslanec M. Dragun navrhuje upraviť znenie uznesenia, a to na:

Komisia životného prostredia navrhuje mestskej časti Bratislava - Petržalka doplniť

uznesenie č. 360 Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava – Petržalka zo dňa

9.2.2021 a schváliť návrh výnimky v rámci Zóny bez pesticídov pri odstraňovaní pňov

prostredníctvom injektáže kyselinou pelargonovou a kyselinou octovou po dobu štyroch

rokov.

K danému návrhu sa vedie diskusia. V rozprave vystúpili prevažne poslanci p. Pätoprstá, p.

Dragun a vedúca oddelenia životného prostredia p. Vašková Kasáková. Po diskusii dáva p.

predsedníčka komisie N. Podhorná hlasovať o návrhu p. poslanca M. Draguna.



Komisia životného prostredia navrhuje mestskej časti Bratislava - Petržalka doplniť

uznesenie č. 360 Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava – Petržalka zo dňa

9.2.2021 a schváliť návrh výnimky v rámci Zóny bez pesticídov pri odstraňovaní pňov

prostredníctvom injektáže kyselinou pelargonovou a kyselinou octovou po dobu štyroch

rokov.

Hlasovanie:
Prítomných: 10

Za: 6

Proti: 3

Zdržal sa: 1

Uznesenie bolo schválené.

18:00 sa pripojila p. Tatiana Kratochvílová

BOD 3 – Návrh na poskytnutie dotácií z rozpočtu mestskej časti Bratislava-Petržalka v

zmysle VZN č. 16/2020

Bod uviedol tajomník komisie. K otázkam bola už prítomná p. zástupkyňa starostu Jana

Hrehorová. Tabuľka vyhodnotenia bola zaslaná členom komisie ako materiál.

Po úvode sa prihlásil p. poslanec M. Dragun, ktorý uviedol, že sa zdrží hlasovania z dôvodu,

že je sympatizantom jedného z úspešných žiadateľov o dotáciu.

P. poslankyňa Farkašovská upozornila, že môže byť nejasnosť, nakoľko sa mohlo stať, že

nemala k dispozícii všetky projekty. P. zástupkyňa starostu Jana Hrehorová preverila stav

hlasovania v systéme e-grant. Bod bol prerušený. Nakoniec bolo všetko v poriadku.

Hlasovanie:

Prítomných: 11

Za: 10

Proti: 0

Zdržal sa: 1



Návrh bol schválený.

BOD 4 – Riešenie dlhodobého problému pri zabezpečovaní čistoty a poriadku na

terasách bytových domoch s ostatnými odbornými útvarmi Miestneho úradu

Bratislava-Petržalka (diskusný bod)

Vedúca oddelenia životného prostredia priblížila stav, v okolí petržalských terás,

predovšetkým však po nimi. Dôvodom je hromadenie odpadu a zároveň ich uzavretie

správcami bytových domov. Cieľom je nájsť, čo najprijateľnejšie riešenie k dosiahnutiu

čistoty v rámci možností.

P. poslankyňa T. Kratochvílová navrhla prepojiť sa, keďže magistrát hl. mesta už formou

pracovnej skupiny riešil stav a passport. Prípadne si dohodnúť spoluprácu.

BOD 5 - Program „Adopcia zelene“ v Petržalke

Uviedol tajomník komisie. Oproti pôvodnému materiálu prišlo k odčleneniu informačnej časti

od dôvodovej správy.

P. člen komisie J. Káľavský sa pýtal na potrebu usmernenia. Zodpovedali tajomník komisie

a vedúca oddelenia životného prostredia (dôvodmi sú správna inventarizácia, podpora

participácie, vyhýbaniu sa sadeniu zelene v inžinierskych sieťach).

P. poslankyňa G. Fulová sa pýtala, prečo je dôležité uviesť v dotazníku aj formu financovania.

Zodpovedal tajomník komisie, že je to z dôvodu podmienky minimálnej trojročnej

starostlivosti a aj z dôvodu, že môže ísť aj o väčšiu skupinu ľudí a nie iba jednu FO.

Hlasovanie:

Prítomných: 11

Za: 11

Proti: 0

Zdržal sa: 0



Návrh bol schválený.

BOD 6 – Rôzne

a) Informácia o možnom rozširovaní kapacít materských škôl

Materiál uviedla zástupkyňa starostu J. Hrehorová. Z diskusie vyplynuli viaceré návrhy. Člen
komisie M. Kotian sa pýtal, či je možné využiť budovy škôlok pre potreby výučby cez deň
a v podvečerných hodinách na záujmové krúžky. Odpovedala p. G. Fulová, že sa táto situácia
riešila aj na Stredisku služieb školám. Z hygienických dôvodov by to teraz nebolo skôr
možné.

Po dohode a návrhu p. Ľ. Farkašovskej sa prítomní členovia dohodli, že k tomuto bodu príjmu
uznesenie, rovnako ako na školskej komisii.

Návrh uznesenia:

Komisia životného prostredia a verejného poriadku odporúča starostovi mestskej časti
Bratislava-Petržalka realizovať postupné ukončovanie nájomných zmlúv nájomcom v
budove na Fedinovej 7 a využívať budovu na Fedinovej 7 na vlastné účely mestskej časti
Bratislava-Petržalka podľa aktuálne potreby.

Hlasovanie:
Prítomných: 11

Za: 11

Proti: 0

Zdržal sa: 0

Návrh bol schválený.

b) Návrh VZN o odstraňovaní prekážok cestnej premávky správcom cesty
Návrh všeobecne záväzného nariadenia o odstraňovaní prekážok cestnej premávky správcom
cesty prišiel predstaviť vedúci referátu dopravy p. Ivan Lučanič. Prítomným uviedol, že VZN
umožní ľahšie odťahovanie vozidiel. Zároveň vysvetlil situáciu ohľadom parkovisku na
Kolmej ul.

P. poslankyňa Ľ. Farkašovská sa spýtala, na čo je potrebné VZN, keď máme Zákon o
pozemných komunikáciách (cestný zákon). Vedúci referátu mobility p. Lučanič uviedol, že to
vyplýva z právnej analýzy. Poslankyňa p. T. Kratochvílová uvádza, že je to nad rámec zákona.
Členovia komisie sa zhodli, že by si radi pozreli spomínanú analýzu. Poslankyňa p. Pätoprstá
navrhuje, že by sa pripomenúť, že ide o legislatívu (resp. na jej základe).

Hlasovanie:
Prítomných: 11



Za: 7

Proti: 1

Zdržal sa: 3

Návrh bol schválený.

18:45 sa musela odpojiť p. Gabriela Fulová

Prítomným členok komisie sa predstavuje poverený vedením referátu zelene p. Adrián
Ševeček.

V bode rôzne sa riešila aj téma komplexnej čistoty. Na základe disku navrhla p. Pätopsrtá
uznesenie:

Komisia ŽP žiada starostu MČ zabezpečiť harmonogram čistenia priestorov a
odstraňovania lístia a zverejniť tento harmonogram plnenia na webe MČ. Termín:
bezodkladne.

Hlasovanie:
Prítomných: 10

Za: 9

Proti: 0

Zdržal sa: 1

Predsedníčka komisie p. N. Podhorná otvorila tému recykláciu rúšok na Slovensku po vzore
Francúzska.

Na záver poďakovala predsedníčka komisie Natália Podhorná všetkým členom komisie

a hosťom za účasť.

Zapísané dňa 18.03.2021 Mgr. Natália Podhorná

Zapísal: Jakub Kuruc predsedníčka komisie


